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Plats och tid Emmaboda Folkets hus Glasblåsaren, 2019-10-08, 13:00-16:15 
  
Beslutande Johan Jonsson (C), ordförande 

Sten-Olof Johansson (M), 1:e vice ordförande 
Maria Ixcot Nilsson (S), 2:e vice ordf. 

 Jenny Rydberg (C) 
 Leif Karlsson (M) 
 Bo Eddie Rossbol (BA) 
 Gull-Britt Hellborg (KD) 
 Per Adolfsson (S) 
 Annika Karlsson (S) 
 Jarkko Pekkala (S) 
 Kickie Norrby (S) ersätter Marie-Louise Eddegård (S) 
 Simon Petersson (S) 
 Martin Henriksson (SD) 
Övriga deltagande Tommy Persson, kommunsekreterare 
 Anette Strömblad kommunchef 

Anders Svensson ekonomichef  
Övriga inbjudna Kommunrevisionens ledamöter Per Sigvardsson ordf. Michael Berzelius 

vice ordf. Eila Medin, Kent Johansson, Ann-Marie Fagerström. 
Katarina Bondesson förv. ekonom, Lennart O Werner förv .chef 
Bildningsförv. Michael Börjesson förv. chef Socialförv. Niclas Beermann 
förv. chef Tekniska kontoret  

Utses att justera Jarkko Pekkala (S) 
Justeringens plats och 
tid 

Rådhusgatan 2, Emmaboda, 2019-10-11, kl. 13:00 

Underskrifter 
sekreterare 

    
Paragrafer  130 - 154 

 
 
                      ordförande 

Tommy Persson  

 
 
                      justerande 

Johan Jonsson (C)  

                 Jarkko Pekkala (S)  
    

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Nämnd/styrelse KOMMUNSTYRELSEN  
Sammanträdesdatum 2019-10-08   
Datum för anslags 
uppsättande 

2019-10-11 Datum för anslags  
nedtagande 

2019-11-04 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunförvaltningens lokaler, Emmaboda 

Underskrift   
  Christoffer Karlsson 
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Innehållsförteckning 
  
§ 130 Kommunstyrelsen möter kommunrevisorerna under egna överläggningar.  
§ 131 Kommunledningen informerar  
§ 132 Delårsredovisning Emmaboda kommun 2019 
§ 133 Besvarande av Medborgarförslag - Streamingtjänst Viddla 
§ 134 Kommunledningskontorets internkontrollplan Delårsrapport 2019 
§ 135 Bildningsnämndens Internkontrollplaner 2019 
§ 136 Socialnämndens Internkontrollplan 2019 
§ 137 Teknik- och fritidsnämndens Internkontrollplan 2019 
§ 138 Bygg- och miljönämndens Internkontrollplan 2019 
§ 139 Möjligheternas Hus AB Internkontrollplan 2019 
§ 140 Emmaboda Bostads AB och Emmaboda Fastighets AB 

Internkontrollplaner 2019 
§ 141 Emmaboda Energi och Miljö AB och Emmaboda Elnät AB  

Internkontrollplaner 2019 
§ 142 Digital kompetensförsörjning 
§ 143 Förändring av Helg/Natt/Kväll samt ändring av ”Avgifter och regler – 

Förskola och fritidshem, Emmaboda kommun” 
§ 144 Översyn av skolskjutsreglerna 
§ 145 Yttrande - Transportinfrastruktur i Kalmar län 2020-2025 
§ 146 Remissvar -  Yttrande kring Region Kalmar läns förslag till 

handlingsprogram kompetensförsörjning 2020-2022  
§ 147 Remiss - Vattenskyddsområde Lyckebyån 
§ 148 Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön 
§ 149 Antagande av Kulturmiljöstrategi och Kulturmiljöprogram 
§ 150 Meddelanden 
§ 151 Årlig utbetalning av partistöd 2020  
§ 152 Förvärv av fastigheten Emmaboda Tulpanen 18 och 20-21 
§ 153 Motioner och Medborgarförslag - balansrapporter  
§ 154 Anställningsstopp  
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§ 130 Dnr KS/2019:353 
 
Kommunstyrelsen möter kommunrevisorerna under egna överläggningar.  
 
Följande frågor togs upp: 
Vilka mål har man satt upp i KS under 2019? 
Hur ser måluppfyllelsen ut? 
 
Vilka konkreta åtgärder har KS gjort för att få i budget i balans för Emmaboda 
kommun 2019? 
Hur arbetar man mot de respektive nämnderna? 
 
På vilket sätt arbetar man med uppsikts plikten, gällande alla verksamheter. 
( Inklusive bolagen )? 
 
Har KS gjort någon riskanalys kopplat till arbetet med internkontrollen? 
 
Rankningen från Svenskt näringsliv är plats 287 av 290 kommuner, vilka adekvata 
åtgärder anser KS att det behövs för att förbättra näringslivs klimatet. 
Förutom företags besök. 
 
Sjukfrånvaron har stigit kraftigt för anställda i kommunen under 29 år, har det 
gjorts någon konsekvens analys av KS. 
 
Hur ser budgeten ut för de olika enheterna inom KS, inklusive investerings 
budgeten? 
 
Hur ser det extra stats stödet ut för integrationen, finns dessa pengar i budgeten? 
 
Kommun organisationen, hur går processen vidare? 
 
Budget i balans, skatte höjning 2020? 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att uppdra till Kommunchefen överlämna en sammanställning av svaren på 
kommunrevisionens frågor 
 
att svaren även översänds till Kommunstyrelsens ledamöter. 
____ 
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§ 131 Dnr KS/2019:5 
 
Kommunledningen informerar  
 
Kommunchefen informerar 
Presentation av ny teknisk chef Niclas Beermann. 
 
Rekrytering av säkerhetssamordnare pågår. Tjänsten är placerad på 
Räddningstjänstförbundet Emmaboda-Torsås men vissa delar i tjänstens uppgifter 
är kommunalt ansvar.  
 
LUPP, Lokal uppföljning av ungdomspolitiken är återredovisad till elever i 
årskurserna 7-9 i grundskolan och 1-3 i gymnasiet.  
Kommunens koncerngrupp fick en redovisning av resultatet den 4 oktober 2019 
och fullmäktige kommer att få en redovisning den 28 oktober 2019.  
LUPP är en underökning för att få en bild av hur unga upplever sin situation i 
samhällen. Det är myndigheten för civilsamhälles- och ungdomsfrågor, MUCF 
som är ansvariga för enkätunderlaget. Kommunförbundet i Kalmar län 
samordnade länets undersökningsomgång.  
Vidare kommer resultatet av undersökning diskuteras mellan elever och politiker 
för att på så sätt bättre förstå vad siffrorna står för. 
 
 
Emmaboda kommun gick i början av 2019 med i FN förbundets och Sveriges 
kommuner och landstings, SKL nätverk Glokala Sverige. Ett stödnätverk till 
kommuner och landsting i arbetet med Agenda 2013, FN ,s 17 hållbarhetsmål 
även kallade de globala målen. Maria Price från RKA, Rådet för främjandet av 
kommunala analyser deltog vid kommunfullmäktige den 23 september 2019.  
RKA har lagt in kommunspecifika indikatorer utifrån FN ,s hållbarhetsmål. 
Fullmäktige fick vid redovisningen en bild av kommunens nuläge och utmaningar 
för arbetet med målen. Den 25 september 2019 hölls en nationell konferens för 
kommuner och landsting. Kommunen genomförde med stöd från Malin Åberg 
Aas på Glokala Sverige en utbildning och workshop med presidierna från alla 
nämnder, bolag och räddningstjänstförbundet i Hållbarhetsmålen. Framöver ska 
det tas fram prioriteringar etc för det fortsatta arbetet.  
____ 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna informationen till protokollet.  
____ 
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§ 132 KS/2018:8 
 
Delårsredovisning Emmaboda kommun 2019 
 
Bakgrund 
Ekonomichefen redogör för delårsrapporten med hjälp från representant från nämnder, 
bolag och förbund som redogör för det ekonomiska läget inom det egna 
verksamhetsansvaret.  
 
Nämndernas budgetavvikelse, mkr Årsprognos 201908 201808 
    
Kommunstyrelsen  1,8  1,4    0,4 
Överförmyndarnämnd     0 -0,1   -0,1 
Revision     0  0,2    0,2 
Valnämnd     0     0    0,3 
Bygg o Miljönämnden     0  0,2   -0,2 
Teknik o Fritidsnämnd     0  0,8    1,7 
Bildningsnämnden -9,0 -2,1   -8,0 
Socialnämnden -5,8 -4,3   -5,1 
Summa -13,0 -3,9 -10,8 
    
Emmaboda bostads AB  3,8 3,8 5,6 
Emmaboda fastighets AB  1,0 1,0 0,8 
Emmaboda elnät AB     0 -0,3 1,4 
Möjligheternas Hus AB  0,4 0,4 -0,3 
Räddningstjänstförbundet  
Emmaboda – Torsås 

-1,3 -1,1 -0,1 

Summa 3,9 3,8 7,4 
    
    
Totalt -9,1 -0,1 -3,4 
    

 
Beslutsunderlag 
Delårsrapport 2019 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att fastställa Emmaboda kommuns delårsrapport för 2019 
 
att uppmana nämnderna och Räddningstjänstförbundet Emmaboda Torsås att vara 
återhållsamma med utgifter under resterande del av 2019. 
____ 
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§ 133 Dnr KS/2018:250 
 
Besvarande av Medborgarförslag - Streamingtjänst Viddla 
 
Bakgrund 
Medborgarförslag har inkommit till Emmaboda kommun innehållande förslaget 
att Emmaboda bibliotek ansluter sig till streamingtjänsten Viddla. 
 
Ärendets beredning 
Bibliotekschef Ásdís Paulsdóttir, Emmaboda bibliotek, och förvaltningschef 
Lennart O Werner, bildningsförvaltningen, har handlagt ärendet. 
 
Sammanfattande redogörelse 
I det inkomna medborgarförslaget efterfrågar förslagsställaren att Emmaboda 
bibliotek ska ansluta sig till streamingtjänsten Viddla. Förslagsställaren framhåller 
att tjänsten kan bidra till ökad trivsel och bredda det utbud av tjänster som 
biblioteket erbjuder. Det finns inga invändningar mot dessa argument. 
Från och med oktober 2018 utgör streamingtjänsten Viddla en del av utbudet vid 
Emmaboda bibliotek. Den streamingtjänst som efterfrågas i medborgarförslaget 
har därmed redan införts. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag att Emmaboda bibliotek ansluter sig till streamingtjänsten 
Viddla. 
Remiss angående medborgarförslag att Emmaboda bibliotek ansluter till 
streamingtjänsten Viddla. 
 
Bildningsnämnden beslutar 2019-08-29 § 79 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
medborgarförslaget anses vara besvarat 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att medborgarförslaget är bifallit då streamingstjänsten Viddla från oktober 2018 
utgör en del av utbudet vid Emmaboda bibliotek  
 
att därmed anse medborgarförslaget färdigbehandlat.  
____ 
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§ 134 KS/2019:344 
 
Kommunledningskontorets internkontrollplan Delårsrapport 2019 
 
Sammanfattning  
Kommunstyrelsen antog 2019-02-12 § 35 förslag till Internkontrollplan 2019 för 
Kommunledningskontoret. 
 
Arbetet med Internkontrollplaner har funnits i kommunen sedan 2014 då 
Kommunledningskontoret tog fram den första planen.  
Avsikten är att följa upp det interna och olika delar kommer att följas upp olika år. 
 
I internkontrollplanen beskrivs vad som ska kontrolleras, hur kontrollen ska 
genomföras, med vilken frekvens och på vilket sätt uppföljning ska gå till. 
Avvikelser skall rapporteras och åtgärdas, ingen kontrollerar sitt eget 
arbetsområde och uppföljning och redovisning göras i samband med delårsbokslut 
och årsbokslut. Målet är att öka kvaliteten på verksamheten men också 
medvetenheten om verksamhetens mål, rutiner och handlingsplaner m.m. 
Rapport för internkontrollplanen beskriver   
 rutinen/processen/regelverket som ska kontrolleras samt dess syfte. Här beskrivs också 

varför just denna process är intressant att kontrollera och eventuellt vilka brister man 
befarar att finna.  

 hur kontrollen genomförts; metodval, när kontrollen skett och vem som genomfört den.   
 kortfattat och sakligt vad kontrollen visade. Gör en summering av resultatet av kontrollen 

i förhållande till hur rutinen/processen/regelverket borde ha fungerat samt en 
sammanfattning av vilka felaktigheter och risker detta eventuellt kan medföra.  

 Vad i rutinen/processen eller i regelverket behöver förändras för att riskerna ska kunna 
elimineras? I de fall kontrollen inte visar några avvikelser behövs inga åtgärder. 

 
Beslutsunderlag  
Rapportering Internkontrollplan KLK 2019 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fastställa delårsrapport internkontrollplan 2019 för Kommunledningskontoret. 
____ 
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§ 135 Dnr KS/2019:343 
 
Bildningsnämndens Internkontrollplaner 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
BIN 2019-04-04 § 38 Internkontrollplan 
BIN 2019-09-26 § 94 Internkontrollplan 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna information om delårsredovisning av 
Internkontrollplan 2019 från Bildningsnämnden 
 
att uppdra till Bildningsnämnden senast till Kommunstyrelsens beredning den 22 
oktober 2019 inkomma med delårsrapport av Internkontrollplan. 
____ 
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§ 136 Dnr KS/2019:343 
 
Socialnämndens Internkontrollplan 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
Socialnämndens internkontroll 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna information om delårsredovisning av 
Internkontrollplan 2019 från Socialnämnden 
 
att uppdra till Socialnämnden senast till Kommunstyrelsens beredning den 22 
oktober 2019 inkomma med delårsrapport av Internkontrollplan. 
____ 
 
 



                   SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum                                                                      
                                                           2019-10-08 10 
  

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 
§ 137 Dnr KS/2019:343 
 
Teknik- och fritidsnämndens Internkontrollplan 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
- 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att uppdra till Teknik- och fritidsnämnden senast till Kommunstyrelsens 
beredning den 22 oktober 2019 inkomma med delårsrapport av Internkontrollplan. 
____ 
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§ 138 Dnr KS/2019:343 
 
Bygg- och miljönämndens Internkontrollplan 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
Bygg- och miljönämndens interkontroll 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna information om delårsredovisning av 
Internkontrollplan 2019 från Bygg- och miljönämnden 

 
att uppdra till Bygg- och miljönämnden senast till Kommunstyrelsens beredning 
den 22 oktober 2019 inkomma med delårsrapport av Internkontrollplan. 
____ 
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§ 139 Dnr KS/2019:343 
 
Möjligheternas Hus AB Internkontrollplan 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
Möjligheternas hus AB internkontroll 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna information om årsredovisning av Internkontrollplan 
2018 från Möjligheternas hus AB 
 
att uppdra till Möjligheternas hus AB snarast till Kommunstyrelsen redovisa 
delårsredovisningen av internkontrollplan 2019.  
____ 
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§ 140 Dnr KS/2019:343 
 
Emmaboda Bostads AB och Emmaboda Fastighets AB Internkontrollplaner 
2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
- 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att uppdra till Emmaboda bostads AB och Emmaboda Fastighets AB snarast till 
Kommunstyrelsen redovisa delårsredovisningen av internkontrollplan 2019.  
____ 
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§ 141 Dnr KS/2019:343 
 
Emmaboda Energi och Miljö AB och Emmaboda Elnät AB  
Internkontrollplaner 2019 

 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har sedan 2014 arbetat med Internkontrollplaner för 
Kommunstyrelsen, Teknik- och fritidsnämnden, Bygg- och miljönämnden, 
Socialnämnden och Bildningsnämnden som en del i sitt kvalitetsledningsarbete.  
Verksamheten avser att följa upp det interna arbetet och åtgärda eventuella 
avvikelser. För varje kontroll utses en kontrollant som i sin tur redovisar till 
kontrollansvarig. 
 
Beslutsunderlag 
Emmaboda Energi och Elnäts internkontroll 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut 
  
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att med kännedom anteckna information om årsredovisning av Internkontrollplan 
2018 från Emmaboda Energi och Miljö AB och Emmaboda Elnät AB 
 
att snarast till Kommunstyrelsen redovisa delårsredovisningen av 
internkontrollplan 2019.  
 
____ 
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§ 142 Dnr KS/2019:191 
 
Digital kompetensförsörjning 
 
Sammanfattning 
I ett tidigare förslag som vi har arbetet efter var att vi tillsammans med Region 
Kalmar län och Telia som samarbetspartner skulle anordna tre träffar för äldre 
medborgare. Syftet med dessa tre punktinsatser var att de äldre invånarna vid 
dessa insatser skulle kunna få hjälp med frågor kring digitala tjänster samt 
utrustning. Simon presenterade konceptet för KSAU 2018-09-25 §1. 
Kommunledningskontoret ställer sig bakom initiativets anda men anser efter att ha 
undersökt kostnaderna för detta att samarbetet med regionen inte går att försvara 
då vi i Emmaboda kommun har kommit längre än många andra kommuner i 
frågan och därför ser inte samma behov av ett ”startskott” för den här typen av 
arbete utan ett fortlöpande arbete för att öka kunskapen hos- och därmed 
möjligheten för våra invånare att använda digitala verktyg. Behovet vi ser i 
Emmaboda är större inom området att stärka de befintliga verksamheter och de 
resurser vi har etablerat och som redan idag arbetar och driver frågan.  
 
Bakgrund 
2018 sökte Emmaboda kommun pengar från Internetstiftelsen från deras satsning 
att göra medborgare mer digitala och minska det digitala utanförskapet (Digital 
delaktighet). Tyvärr fick vi inte ta del av de pengar som fanns tillgängliga. I 
samband med detta presenterade Telia ett koncept som de döpt till ”Mer Digital” 
och som verkade intressant. Deras koncept var/är att man vid tre tillfällen ska 
bjuda in äldre (pensionärer) till möten där de kan få hjälp med de frågor som de 
kan tänkas ha när det gäller digitala tjänster samt utrustning. Detta skulle då ske 
genom visst samarbete med Region Kalmar län. 
Efter att ha tittat närmare på deras upplägg, vilka de vänder sig till osv., har vi 
insett att målet som sådant, att minska det digitala utanförskapet, är bra. Men det 
är ett antal saker som vi anser kan göras bättre och att dessutom samtidigt bättre 
utnyttja och förbättra den verksamhet som vi redan idag har i Emmaboda. Såsom 
exempel kan nämnas att Emmaboda bibliotek redan idag erbjuder medborgare viss 
digital vägledning samt mer handfast hjälp med enklare teknik så som utskrifter 
m.m. 
Vi vill även ge alla invånare och inte bara äldre (pensionärer) möjlighet att bryta 
det digitala utanförskapet. Detta pga. att vi anser att det vid en sådan satsning skall 
finnas plats för alla oavsett ålder.  
  
 
Ekonomisk konsekvensbeskrivning 
Kostnader för ursprungliga förslaget tillsammans med Telia hade varit följande;  

• 50 000 SEK för projektledning. 
• 20 560 SEK för marknadsmaterial. 
• 41 420 SEK för att man under tre dagar hyr teknisk utrustning.  
• Totalt 111 990 SEK. 
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Region Kalmar län subventionerar kostnaden till Telia med halva beloppet. Dvs. 
kostnaden för Emmaboda kommun mot Telia hade varit 55 990 SEK. 
 
Eventet innebär mer kostnader än vad Region Kalmar län subventionerar så den 
totala kostnaden överstiger subventionen på 55 990 SEK som nämns ovan. Det 
som inte ingår är exempelvis timersättningen för elever som ska vara behjälpliga 
som handledare på plats under eventet, hyra för lokal, förtäring osv. 
 
Förslag till fortsatt arbete  
Kommunledningskontoret föreslår därför att vi fortsätter som planerat med ett 
digitalt kunskapsevent för medborgarna i kommunen, men helt i egen regi och på 
det viset bygger upp en mer långsiktig tjänst till våra medborgare i samma anda.  
Genom att vi själva köper in teknisk utrustning istället för att hyra enligt Telias 
koncept så ser vi till att investeringen ger större valuta då utrustningen kan 
fortsätta att användas i verksamheterna. Eftersom vi själva styra ramarna för 
projektet kan vi erbjuda fler tillfällen med färre deltagare vilket vi tror är mer 
framgångsrikt ur lärosynpunkt. Eftersom vi äger produkterna så kommer det också 
finnas möjlighet att vi, t.ex. genom bibliotekets eller socialförvaltningens 
allaktivitetshus, anordnar showroom där medborgare både kan få hjälp med frågor 
och utrustning samt har möjlighet att se olika tekniska lösningar. Långsiktigt finns 
det även planer på att inkludera hjälpmedel för äldre och personer med 
funktionsnedsättning.  
Projektledare för detta blir verksamhetsutvecklare Simon Hansson och till sin 
hjälp tar han eHälsogruppen samt övriga förvaltningar.  
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att fortsätta arbetet med digitaliseringsstöd för medborgarna i egen regi utan Telia 
och Region Kalmar län 
 
att finansiering av projektet med 55 990 sek tas från kontot Kommunstyrelsens 
förfogande 
 
att projektet ska genomföras under 2019. 
____ 
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§ 143 Dnr KS/2019:340 
 
Förändring av Helg/Natt/Kväll samt ändring av ”Avgifter och regler – 
Förskola och fritidshem, Emmaboda kommun” 
 
Bakgrund 
Bildningsnämnden har 2019-09-26 inkommit med förslag på förändring av 
Helg/Natt/Kväll samt ändring av ”Avgifter och regler – Förskola och fritidshem, 
Emmaboda kommun”. 
 
Sedan några år finns, inom Emmaboda kommun, möjlighet för vårdnadshavare att 
lämna sina barn till förskola eller fritids på kvällar, nätter och helger. 
Skollagen 25 kap 5§ anger att: 
Kommunen ska sträva efter att erbjuda omsorg för barn under tid då förskola 
eller fritidshem inte erbjuds i den omfattning det behövs med hänsyn till 
föräldrars förvärvsarbete och familjens situation i övrigt. 
Skollagen anger således inte något krav att kommunen skall erbjuda barnomsorg 
på helger, kvällar eller nätter. 
Bildningsnämndens ekonomiska resultat de senaste åren har varit negativa. Det 
här innebär att bildningsförvaltningen har förbrukat mer pengar än vad det har 
funnits budget för. Emmaboda kommuns ekonomi tillåter inte att verksamheterna 
förbrukar mer pengar än vad som finns att tillgå. 
För att komma tillrätta med den ekonomiska utvecklingen inom 
bildningsnämnden är ett alternativ att avveckla barnomsorgens helg-, natt- och 
kvällsverksamhet. Detta är också en fråga om prioritering av resurser där 
bemanning istället kan ökas i verksamhet på dagtid på bekostnad av att 
barnomsorg på helger, nätter och kvällar inte erbjuds. 
 
Förvaltningens roll 
Bildningsnämnden har 2015 till 2018 gjort ekonomiska resultat som varit 
negativa. 2018 var resultatet 11,3 mkr sämre än budget. Åtgärder bör omgående 
vidtagas för att bryta denna negativa utveckling. 
En möjlighet att få ner kostnaderna är att dra ner på eller avveckla barnomsorg på 
helger, nätter och kvällar. Denna verksamhet är bra då den ökar möjligheterna för 
vårdnadshavare att förvärvsarbeta. Verksamheten är dock inte en lagstadgad 
rättighet utan något som lagen anger att kommuner ska sträva efter att erbjuda. 
Antalet familjer som nyttjar verksamheten är begränsat till ett fåtal och tendensen 
är att dessa blir färre. Kostnaderna för att tillhandahålla denna service bör 
bedömas i proportion till nyttjandegraden. Kostnaderna kan därför anses vara 
höga.  
 
Konsekvensbeskrivning 
Under 2019 har 5-13 barn i 4-8 familjer nyttjat HNK. 
Om verksamheten avvecklas kan en konsekvens bli att vårdnadshavare ej kan 
jobba i samma utsträckning som nu då det ej finns tillgång till barnomsorg i 
kommunal regi utanför ordinarie öppettider. 
Arbetsmiljökonsekvensanalys upprättad för personalen enlig separat skrivelse. 
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Barnperspektivet belyses i bifogad skrivelse upprättad av skolpsykolog Pernille 
Jönsen Järemo. 
 
Ekonomiska konsekvenser 
Bildningsnämnden har mer kostnader än det finns budget för. Det är av stor vikt 
att kostnaderna minskar för att nämndens ekonomiska resultat inte skall bli alltför 
negativt 2019 och kommande år. 
Om helg-, natt-, och kvällsverksamheten avvecklas helt innebär det minskande 
kostnader om cirka 1,7 mkr jämfört med kostnaderna 2018. Om andra lösningar 
väljs, blir kostnaderna beroende på lösningen, något som är oförutsägbart. 
När kommunen tillhandahåller barnomsorg utanför ordinarie öppettider kan 
statsbidrag erhållas. Emmaboda kommun erhöll 416 988 kronor i statsbidrag för 
omsorg under tider då förskolan eller fritidshem inte erbjuds för 2019. 2018 
erhölls 430 092 kronor. Om verksamheten avvecklas genereras inga kostnader och 
inget statsbidrag utgår. Om annan lösning genomförs kan statsbidrag erhållas 
beroende på hur verksamheten tillhandahålls. 
I nuläget har förvaltningen en chef i beredskap när arbete utförs av personal 
utanför ordinarie arbetstid. Om ingen personal är i tjänst behövs ingen chef i 
beredskap. Besparingen som kan göras här beror på hur verksamheterna har 
personal som arbetar. 
Till dessa kostnader tillkommer nedlagd administrativ tid/kostnader som ej är med 
i ovanstående kostnader. Hur mycket tid det handlar om kan endast uppskattas 
vilket ej har gjorts i nuläget. 
 
Ändringar av avgifter och regler 
Ändringar måste göras med avseende på ”Avgifter och regler - Förskola och 
fritidshem, Emmaboda kommun” (den så kallade barnomsorgstaxan) för att 
anpassa den till de nya förhållandena. Ändringarna framgår av bilaga. 
Ändringarna i barnomsorgstaxa föreslås träda i kraft från 2020-01-01. 
 
Sammanfattning av ärendet 
De ekonomiska förutsättningarna för bildningsnämnden är begränsande. Under de 
senaste fyra åren har nämnden uppvisat negativa ekonomiska resultat vilket är en 
trend som bör brytas. Att avveckla eller begränsa tillhandahållandet av helg-, natt 
och kvällsverksamheten inom barnomsorgen utgör en delkomponent som kan 
förbättra nämndens ekonomi. 
Förslaget är att barnomsorg tillhandahålls vid behov från klockan 06.00 till 18.00 
på vardagar. Barnomsorg under nätter och helg, som nu finns att avropa, 
avvecklas. 
Ändringarna av kommunens barnomsorgstaxa föreslås träda i kraft från 
2020-01-01. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Förändring av HNK inom barnomsorgen 
BIN 2019-09-26 § 93 Förändring av Helg Natt Kväll 
Skolpsykologiska synpunkter angående barnomsorg natt 
Arbetsmiljö Konsekvensbeskrivning Helg Natt Kväll 
Sammanställning Föreslagna ändringar 
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Avgifter Regler Förskola Fritidshem med ändringar gjorda 
Avgifter Regler Förskola Fritidshem med markerade ändringar 
 
Bildningsnämnden beslutade 2019-09-26 § 93 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att erbjuda 
barnomsorg från klockan 06.00 till 18.00 på vardagar med möjlighet till 
flexibilitet genom att kunna öppna tidigare efter särskild prövning av rektor 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att ändra 
dokumentet ”Avgifter och regler – Förskola och fritidshem, 
Emmaboda kommun” enligt förslag 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att ovanstående 
ändringar börjar gälla från 2020-01-01 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att erbjuda barnomsorg från klockan 06.00 till 18.00 på vardagar med möjlighet 
till flexibilitet genom att kunna öppna tidigare efter särskild prövning av rektor 
 
att ändra dokumentet ”Avgifter och regler – Förskola och fritidshem, 
Emmaboda kommun” enligt förslag samt 
 
att ovanstående ändringar börjar gälla från 2020-01-01 
____ 
 
Yrkande  
Johan Jonsson (C) yrkar anta dokument ”Avgifter och regler – Förskola och 
fritidshem” (Hnr. KS/2019:1659) 
 
Simon Petersson (S) yrkar följande ändringar  
att erbjuda barnomsorg från klockan 05:00 till 23:00 på vardagar 
att erforderliga ändringar sker i dokumentet ”Avgifter och regler – förskola och 
fritidshem, Emmaboda kommun 
att ovanstående ändringar börjar gälla från 2020-01-01. 
 
Jenny Rydberg (C) yrkar bifall till Johan Jonssons (C) yrkande.  
 
Martin Henriksson (SD) yrkar bifall till Simon Peterson (S) yrkanden. 
 
Maria ixcot Nilsson (S) yrkar att Bildningsnämnden till Kommunstyrelsen 
inkommer 2020-09-30 med en utvärdering av förändrade öppettider. 
 
Mötet ajourneras 16:30 – 16:40 
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Propositionsordningar 
Kommunstyrelseberedningens förslag mot Johan Jonssons (C) yrkande, 
Kommunstyrelsen bifaller Johan Jonssons (C) yrkande. 
 
Avslag eller bifall av Simon Peterssons (S) ändringsyrkande, 
Kommunstyrelsen bifaller ändringsyrkandet. 
 
Avslag eller bifall av Maria Ixcot Nilssons (S) yrkande,  
Kommunstyrelsen bifaller yrkandet. 
____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta dokument ”Avgifter och regler – Förskola och fritidshem” (Hnr. 
KS/2019:1659)  
 
med följande beslut om ändringar: 
 
att erbjuda barnomsorg från klockan 05:00 till 23:00 på vardagar 
 
att erforderliga ändringar sker i dokumentet ”Avgifter och regler – förskola och 
fritidshem, Emmaboda kommun 
 
att ovanstående ändringar börjar gälla från 2020-01-01 
 
att Bildningsnämnden till Kommunstyrelsen inkommer 2020-09-30 med en 
utvärdering av förändrade öppettider. 
____ 
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§ 144 Dnr KS/2019:352 
 
Översyn av skolskjutsreglerna 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige gav 2018-06-21 bildningschefen i uppdrag att i förhållande 
till kommande budgethantering ta fram underlag för kostnaden gällande busskort 
åt ungdomar på högstadiet från Lindås enligt medborgarförslag. 
Svar på medborgarförslag presenterades i Kommunfullmäktige 2019-01-28. 
Medborgarförslaget avslogs men kommunfullmäktige beslutade i anslutning till 
avslaget att uppdra till bildningsnämnden att se över reglementet till skolskjutsar 
och att eventuella ändringar skulle inrymmas i nuvarande budgetram. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av förvaltningssekreterare/skolskjutshandläggare 
Nina Söderberg. 
Det är oklart på vad i reglementet kommunfullmäktige vill att översyn ska göras. 
Bildningsförvaltningen har därför valt att se över avståndskriterierna då uppdraget 
grundar sig i att Lindåselever skulle få busskort vintertid. 
En översyn och uppdatering av skolskjutsreglementet gjordes 2014 och antogs i 
bildningsnämnden 2014-11-13. Under 2018 har två förändringar gjorts med 
anledning av ändrade lagkrav. Dessa ändringar avser att F-klasselever numera har 
skolplikt samt att kommunen är skyldig att anordna skolskjuts vid växelvis 
boende inom kommunen. 
 
Konsekvensbeskrivning 
Vid en minskning av avståndskriterierna innebär detta att fler elever skulle bli 
skolskjutsberättigade. Detta genererar i sin tur både ökade kostnader för busskort 
och en kostnad för upphandling av ytterligare fordon. Vissa fordon är redan idag 
fullbelagda. 
En förändring av avståndskriterierna kan också komma att innebära anordnande 
av skolskjuts i Emmaboda tätort och omnejd till Bjurbäcksskolan F-6, vilket 
skulle kräva ytterligare fordon. 
En förändring av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet skulle inte inrymmas 
i nuvarande budgetram. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Emmaboda kommuns avståndskriterier för skolskjuts är i dagsläget likvärdiga i 
jämförelse med många andra kommuner. Det som sticker ut är att Emmaboda 
kommun är mer givmilda vad gäller avstånd bostad-hållplats än andra kommuner. 
Att genomföra en minskning av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet anser 
bildningsförvaltningen inte är förenligt med den ekonomiska situation som 
kommunen idag befinner sig i. En sådan förändring av avståndskriterierna skulle 
innebära både ekonomiska och organisatoriska svårigheter. 
 
Bildningsnämnden beslutade 2019-08-29 § 80 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att bibehålla 
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Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente 
 
Beslutsunderlag  
Skolskjutsreglemente för Emmaboda kommun 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsens 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att lämna Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente oförändrat. 
____ 
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§ 145 KS/2019:223 
 
Yttrande - Transportinfrastruktur i Kalmar län 2020-2025 
 
Bakgrund 
Region Kalmar Län begär yttrande från länets kommuner över förslag till 
handlingsprogram för transportinfrastruktur i Kalmar Län 2020-2025. 
Handlingsprogrammet har tagits fram av Region Kalmar län för att klargöra länets 
ställningstagande och strategier för hur infrastruktur och transporter ska stödja 
utvecklingen mot en hållbar och funktionell region. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts på tekniska kontoret som har tagit fram att förlag till 
yttrande till Kommunstyrelsen. 
 
Kommunens roll 
Kommunens roll i samrådet är mycket viktig, för att framföra de synpunkter och 
önskemål som finns i det fortsatta arbetet. Emmaboda kommuns gynnsamma läge 
i sydost kan inte nog betonas. Just läget skapar förutsättning för tillväxt och 
mobilitet för kommunen och vårt näringsliv. Den hållbara samhällsplaneringen 
berör i hög grad transport infrastruktur, kommunikationer och mobilitet. Tre av 
de strategiska inriktningarna  för utvecklingsområdet har en tydlig koppling till 
transportsystemet. Det gäller: 
 Åstadkomma kosta restider med hög punktlighet för personer och gods 
 Minska klimatpåverkan och anpassa samhället till ett förändrat klimat 
 Öka samverkan i samhällsplaneringen 

Syftet med programmet är att genom att komma överens om en 
gemensam prioritering länet, ska det leda till bättre utfall i den nationella 
fördelningen av ekonomiska medel än tidigare. 
 
Emmaboda kommuns ställningstaganden på handlingsprogrammet 
Emmaboda kommun berörs främst av avsnitten järnvägar, vägar, godstransporter, 
mobilitet, arbetsformer samt förslag till prioriterade inriktningar. Vad det gäller 
flygplatser och hamnar berörs kommunen sekundärt. 
 
Järnvägar:  
En robust järnväg är nödvändig för att skapa korta restider med hög punktlighet. 
En stark region med god ekonomi och attraktivitet förutsätter dubbelspår mellan 
Kalmar och Växjö.  Förhandlingar med region Blekinge och Kronoberg bör 
intensifieras omgående. Ett viktigt underlags material hur arbetet ska drivas, blir 
den ÅVS, åtgärdsvalsstudie som nu arbetas fram på uppdrag av Trafikverket. 
 
Emmaboda kommun har stora möjligheter till utveckling både för befolkning och 
näringsliv när järnvägen fungerar optimalt. För kommunen är det viktigt att våra 
stationsorter Emmaboda och Vissefjärda kompletteras med 
resandeutbytesmöjlighet i Skruv när mötesspåren blir färdigställda. 
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Vägar: 
I den målbild som presenteras i dokumentet finns inget som berör Emmaboda 
kommun primärt.  
Underhålls- och förbättringsbehovet på de statliga vägarna i kommunen är mycket 
stort.  
För Emmaboda kommuns del finns angivet viltpassager och viltstängsel utmed 
väg 25, vilket är bra och mycket viktigt. Även kvarstående delar av väg 25 på 
sträckan Eriksmåla –Hovmantorp, för att åstadkomma 100 km/h standard mellan 
Kalmar och Växjö. Det behövs en djup samverkan med Region Kronoberg, så att 
denna väg kommer med i den nationella transportplanen så fort som möjligt. 
En omfattande godstrafik sker till och från Karlskrona vidare till Polen på väg 28, 
vilket medför att vägen behöver förbättras. Ett arbete med ÅVS för korsningen 
väg 28 och väg 520 har nyss utförts. Där behövs trafiksäkerhetshöjande åtgärder 
på kort sikt.  
Väg 120 är ett viktigt stråk, som nu har en hastighetsbegränsning på 80 km/h. Här 
behövs kvalitets och säkerhetsförbättringar, för att åstadkomma 90 km/h standard. 
 
Godstransporter: 
I målbilden presenteras att godstransporter sker på Kust till kustbanan. Det är 
mycket önskvärt, och frigör då vägkapacitet och mindre vägslitage. En 
förutsättning för detta är att järnvägen är robust med dubbelspår. 
 
I Emmaboda kommun kommer mycket godstransporter att ske på väg. Flera vägar 
behöver klassas upp att klara BK4. Den starka sågverksindustrin som finns och 
utvecklas kommer att behöva ett robust vägnät för tunga transporter. I kommunen 
finns stark industri med mycket export vilket förutsätter bra vägar och järnvägar, 
både för gods- och persontransporter. 
 
Mobilitet: 
Detta är ett viktigt område som skapar möjligheter för samhällsutveckling inom 
olika områden. 
 
Arbetsformer: 
Målbilden om samsyn över läns- och kommungränser som lett fram till ett stärkt 
storregionalt arbete kring kollektivtrafik och infrastruktur i hela Sydsverige är 
oerhört viktig, och förmodligen en förutsättning för att landsbygden ska kunna 
konkurrera om statliga medel med storstadsregionerna.  
 
Alla aktiviteter i avsnittet med åtgärdsplanering, trimnings och underhålls 
åtgärder, samsyn kring samhällsutveckling, dialog med näringslivet och 
samverkan över länsgränser bör prioriteras i det dagliga arbetet för att nå målet. 
 
Förslag till prioriterade inriktningar. 
Här föreslås ingen prioritet för åtgärder i Emmaboda kommun, vilket är negativt 
för kommunen. De åtgärder som föreslås prioriteras till nationell transportplan, 
kan sekundärt gynna Emmaboda kommun. 
I riktlinjer för den kommande regionala transportplanen bör något av behovet i 
Emmaboda kommun prioriteras enligt ovanstående. 
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Flygplatser och hamnar. 
Emmaboda kommuns invånare och näringsliv är beroende av flygplatser och 
hamnar i närområdet. Det är viktigt att dessa funktioner fungerar väl, och erbjuder 
ett bra utbud. 
  
Sammanfattning av ärendet 
Handlingsprogrammet - Transportinfrastruktur i Kalmar Län 2020-2025 har tagits 
fram av Region Kalmar län för att klargöra länets ställningstagande och strategier 
för hur infrastruktur och transporter ska stödja utvecklingen mot en hållbar och 
funktionell region. 
 
Emmaboda kommuns transportinfrastrukturbehov är lågt värderade i förslaget, 
vilket innebär låg prioritet i det kommande arbetet med infrastruktursatsningar 
både till nationell och regional finansiering. 
Emmaboda kommun framför i detta yttrande åtgärdsbehov, inom olika områden 
främst på järnvägs- och vägnätet. 
 
Samsyn och samarbete över läns- och kommungränser för att leda fram till ett 
stärkt storregionalt arbete kring kollektivtrafik och infrastruktur i hela Sydsverige 
är oerhört viktig, och förmodligen en förutsättning för att landsbygden ska kunna 
konkurrera om statliga medel för åtgärder med storstadsregionerna. 
 
Beslutsunderlag 
Handlingsprogram-Transportinfrastruktur i Kalmar Län 2020-2025 daterat 2019-
05-23. 
Följebrev-Begäran om yttrande över förslag till handlingsprogram för 
transportinfrastruktur i Kalmar län 2020-2025 daterat 2019-06-20 
Yttrande-Transportinfrastruktur i Kalmar Län 
Yttrande-Transportinfrastruktur i Kalmar Län KS-slutversion 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att ställa sig bakom denna tjänsteskrivelse och framföra innehållet i denna såsom 
Emmaboda kommuns yttrande i samrådet, med följande tillägg: 
 
- Flyg: Vi kan inte se samhällsnyttan med spårbunden anslutning till Kalmar 

Öland Airport. Den övergripande målbilden är att inom rimlig tid med tåg nå 
Sthlm, Gbg och Köpenhamn. Det måste då vara bättre att investera dessa 
pengar på ”den rätta”  järnvägen. I detta finns inget motsatsförhållande till att 
få till bättre bussförbindelser till Kalmar Öland Airport. 

- Vägar: Vi saknar förlängningen av parallella GC-vägar från Nybro till 
Emmaboda, vidare mot Tingsryd (Rv 25 och länsväg 120). 

- Järnväg: Vi finner det anmärkningsvärt att regionala (statliga) medel ska riktas 
mot Kalmar C. Regionens hållning måste vara konsekvent. Antingen är alla 
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stationslägen en regional fråga (och finansieras av regionala (statliga) medel), 
eller är alla stationslägen en kommunal fråga. 

 
Vi finner det anmärkningsvärt att Region Kalmar län har ett nästintill obefintligt 
fokus av regionala medel till områden som berör Emmaboda kommun. I 
Emmaboda kommun finns en av länets största privata arbetsplatser. Emmaboda 
kommun är också en viktig länk för södra länsdelen för vidare transport västerut 
och också en viktig länk för person- och godstransport söderifrån (Blekinge). I 
Emmaboda kommun finns goda möjligheter att med begränsade resurser nå stora 
resultat, då det exempelvis är glest bebyggt och därav markpriserna relativt låga. 
 
Emmaboda kommun kan, såsom förslaget ser ut idag, inte ställa sig bakom 
Handlingsprogram-Transportinfrastruktur i Kalmar Län 2020-2025”. 
____ 
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§ 146 KS/2019:255 
 
Remissvar -  Yttrande kring Region Kalmar läns förslag till 
handlingsprogram kompetensförsörjning 2020-2022  
 
Sammanfattning av ärendet 
Till Emmaboda kommun har inkommit remiss från Region Kalmar rörande ett 
förslag till handlingsprogram för strategisk kompetensförsörjning 2020-2022. 
Personalchefen har uppdragits ange förslag till yttrande över remissen. 
 
Bakgrund 
Invånarna i Kalmar län har en allt högre utbildningsnivå. Andelen eftergymnasialt 
utbildade i länet har ökat med 12% sedan 2000, dock kvarstår att cirka varannan 
invånare i länet har gymnasial utbildning som sin högsta utbildningsnivå. Länet 
har en av landets äldsta befolkningar där 10% av arbetskraften idag är i åldern 60-
64 år. Samtidigt som de ökade pensionsavgångarna i länet kommer, är det inte mer 
än 4-5% av länets befolkning som under samma period kommer att komma ut i 
sitt första arbete. Detta faktum kommer att försvåra för både kommuner och privat 
näringsliv att finna rätt kompetens, och därmed skapa ökade svårigheter för 
tillväxt. 
Efterfrågan av personer med eftergymnasial utbildning beräknas enligt Statistiska 
centralbyrån (SCB) att öka, men eftersom andelen utbildade ökar kommer detta att 
möta efterfrågan, med vissa undantag så som lärare, specialistsjuksköterskor samt 
IT, för att benämna några. För gymnasialt utbildade bedömer SCB att efterfrågan 
av personer med yrkesförberedande utbildningar starkt kommer att öka under 
kommande år från näringslivet. Det kommer då att uppstå brist inom gymnasialt 
utbildade för vård och omsorg, industri och gymnasieingenjörer. 
Samtidigt som efterfrågan på personer med högst grundskoleutbildning beräknas 
minska kraftigt hos arbetsgivare, förväntas andelen personer med enbart 
grundskoleutbildning ligga kvar på nuvarande nivå. Detta leder i sin tur till ett 
växande överskott av personer med högst grundskoleutbildning på 
arbetsmarknaden. 
 
Ärendets beredning 
Personalavdelningen inom kommunledningskontoret har handlagt detta underlag 
med yttranden ifrån Möjligheternas hus samt näringslivsutvecklare. Yttrande från 
Bildningschef och Tekniskchef har efterfrågats men ej inkommit. 
Förvaltningens roll 
Sedan ett par år tillbaka arbetar Emmaboda Kommun med den antagna 
kompetensförsörjningsplanen där vi inom kommunen arbetar aktivt med proaktiv 
rekrytering, stärkning av vårt arbetsgivarevarumärke samt en högre 
kvalitetssäkring av hela rekryteringsprocessen. 

 
Inom Möjligheternas hus och Arbetsmarknadscentrum arbetar vi idag inom 
Emmaboda kommun med att ta emot personer som idag står längre ifrån 
arbetsmarknaden. Idag tar det ca 7 år i snitt för en utlandsfödd att ta sig in på 
svensk arbetsmarknad, detta blir kostsamt både för kommunen samt den enskilde. 
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Denna ledtid bör förkortas avsevärt. Visionen för Möjligheternas hus är att 
halvera arbetslösheten för utlandsfödda till 20201231. Möjligheternas hus 
arbetar på att ta fram ”Emmabodamodellen” för att tydliggöra de olika 
insatserna som bedrivs. Möjligheternas hus idag har bra samarbete med flera av 
länets kommuner, samt även bistår de personerna i vägledning för validering av 
utländsk utbildning och yrkeserfarenhet. 
Efter införandet av läroplan för gymnasieskolan 2011 (GY11) sjönk antalet 
sökande till gymnasieskolan för att sedan öka igen och det skulle eventuellt kunna 
vara en anledning till att andelen som inte söker vidare till högskola/universitet 
inte ökar i den takt som kanske förväntas. Dock är det bra om andelen sökande till 
yrkesprogrammen ökar, och skolor arbetar aktivt för att attrahera ungdomar till 
dessa yrken. Gärna i ett samarbete mellan näringslivet och skola, samt syv-ämnet 
och konkurrensen med kärnämnena, då en stor del av länets arbetsplatser har 
idag svårt/brist att rekrytera yrkesutbildad personal. För att kunna få möjlighet 
att följa utvecklingen borde det ingå en indikator utvisande hur många som inom 
regionen söker vidare till högre utbildning samt även hur många som efter 
avslutade akademiska studier stannar kvar och arbetar inom vår region. 
Upplevelsen är att vi idag ”exporterar” kvalificerad personal till 
storstadsregionerna inom yrken där vi själva har brist. Men i dagsläget vet vi inte 
exakt hur det förhåller sig.  
 
Konsekvensbeskrivning 
Med att anta regionens förslag till handlingsprogram för kompetensförsörjning 
inom Kalmar län, stärker vi möjligheterna att arbeta mer långsiktigt för stärka 
utbildningsinsatser och kompetens för kommunen och det privata näringslivet. 
Ekonomiska konsekvenser 
I ett nuläge kommer detta ej kosta några ytterligare medel. 
 
Beslutsunderlag 
Remissbrev - Handlingsprogram för kompetensförsörjning 
Handlingsprogram kompetensförsörjning i Kalmar län 2020-2022. 
Remiss handlingsprogram kompetensförsörjning 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att såsom eget yttrande till Region Kalmar läns förslag till handlingsprogram 
kompetensförsörjning 2020-2022 översända personalchefens yttrande daterat 
2019-08-29. 
____ 



                   SAMMANTRÄDESPROTOKOLL   
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum                                                                      
                                                           2019-10-08 29 
  

Justerande                           Utdragsbestyrkande 

 
§ 147 Dnr KS/2019:323 
 
Remiss - Vattenskyddsområde Lyckebyån 
 
Länsstyrelsens ärendenummer: 513-5857-2012 
Vattenenheten på Länsstyrelsen i Kalmar län har 2019-06-26 inkommit med en 
remiss angående förslag till vattenskyddsområde för Lyckebyåns kommunala 
ytvattentäkter i Karlskrona, Emmaboda och Lessebo kommun. 
Remissen består av ansökan med tekniskt underlag, kartor och planscher med bl.a. 
rinntider, riskobjekt och föreslaget skyddsområde samt förslag på 
skyddsföreskrifter. Länsstyrelsen önskar i första hand synpunkter på 
skyddsföreskrifterna. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade 2011-10-10 § 88 att uppdra till 
Emmaboda Energi & Miljö AB att arbeta vidare med ansökan hos Länsstyrelsen 
för fastställande av vattenskyddsområde för Lyckebyån. Emmaboda Energi & 
Miljö AB ansökte 2012-06-26 hos Länsstyrelsen om ett vattenskyddsområde för 
Lyckebyån. 
Ett arbete har sedan dess pågått tillsammans med huvudmännen för vattentäkterna 
som är Drift- och service förvaltningen (Karlskrona kommun), 
Emmaboda Energi & Miljö AB (Emmaboda kommun) samt 
Samhällsbyggnadsförvaltningen (Lessebo kommun) samt tjänstemän från 
kommunernas tillsynsmyndighet. 
 
Beslutsunderlag 
Remiss – Länsstyrelsen med tillhörande underlag. 
BMN 2019-09-09 § 51 
 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2019-09-09 § 51 
att godta remissen med reservation för följande yttranden: 

• I bilaga 10, i rubriken kan läsas ”Förslag Vattenskyddsföreskrifter för 
Lyckebyåns vattentäkter, Getasjö och Lindås i Emmaboda kommun”. 
Skyddsföreskrifterna ska väl gälla hela Lyckebyån? Detta kan misstolkas 
att föreskrifterna endast ska gälla vid dessa orter. 
 
Nytt förslag: ”Vattenskyddsföreskrifter för Lyckebyån med sjöar och vissa 
biflöden enligt bifogade kartblad” 
 

• I bilaga 10, under föreskrift 2§ Näringsämnen 2.2. ”Det är förbjudet att 
lagra eller sprida slam från reningsverk, industriell verksamhet eller 
liknande”. Vad är liknande? Är svårt för tillsynsmyndigheten att definiera. 
 
Nytt förslag: ”Det är förbjudet att lagra eller sprida slam från reningsverk, 
enskilda avloppsanläggningar och industriell verksamhet”. 

• I bilaga 10, under 4§ Avloppsvatten m.m. 4.1. Getasjö, Lindås och Kosta. 
Bättre att det står Emmaboda kommun och Lessebo kommun. Lätt att 
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misstolkning kan ske, att tillstånd krävs för enskilda avloppsanläggningar 
för hushållsspillvatten endast vid orterna Getasjö och Lindås. 

 
att föreslå kommunstyrelsen godta remissen med reservation för lämnade yttrande 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att instämma i Bygg- och Miljönämndens första och tredje punkt, samt 
påpekandet i andra punkt om otydlighet. Med följande tillägg: 
 
Kommunstyrelsen har bara fått möjlighet att yttra sig över bilaga 10. Utifrån detta 
lämnar Kommunstyrelsen följande yttrande: 
- Föreskrifterna är genomgående otydliga. Vad betyder exempelvis 

”Yrkesmässig hantering av kemiska bekämpningsmedel kräver tillstånd”? 
Tillstånd krävs idag. Är det samma? Är det nya tillstånd? Vem beviljar i så 
fall dessa? Utifrån vilket regelverk utgår eventuella nya tillstånd? 

- Kommunstyrelsen ser ingen anledning att i övrigt kommentera 
skyddsföreskrifterna. Det är inte meningsfullt, då det inte går att utläsa vad 
som menas i stora delar av föreskrifterna. 

I övrigt ställer sig Kommunstyrelsen frågande till följande:  
- Har det gjorts någon konsekvensanalys avseende hur föreskrifterna kommer 

påverka företag inom vattenskyddsområdet (inklusive jord, vatten- och 
skogsbruk)? Vad kan kommunen förvänta sig för skadeståndsanspråk? 

- Vem ska stå för eventuella skadestånd utkrävda söder om Lindås. Emmaboda 
kommun kan orimligen vara skadeståndsansvarig för vattenskyddsområde 
som enkom berör annan kommuns dricksvatten. 

Slutligen kan Kommunstyrelsen konstatera att föreslaget vattenskyddsområde ej 
kan föreslås Kommunfullmäktige att antas utifrån föreslagna föreskrifter och utan 
att ovanstående punkter utretts. 
____ 
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§ 148 Dnr KS/2019:333 
 
Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön 
 
Ärendet 
Att besluta om lokala hälsoskyddsföreskrifter för Emmaboda kommun. 
Föreskrifterna ska antas av kommunfullmäktige och vidarebefordras till 
länsstyrelsen. 
 
Bakgrund och bedömning  
Miljöbalken ger kommunerna möjlighet att meddela föreskrifter som behövs till 
skydd mot olägenheter för människors hälsa (9 kap. 10-13 §§ miljöbalken). I 
föreskrifterna kan det t.ex. anges att verksamhet som kan medföra olägenhet för 
människors hälsa inte får bedrivas eller inrättas utan att kommunen har lämnat 
tillstånd eller att anmälan har gjorts till kommunen.  
Lagstiftaren har i 9 kap. 13 § miljöbalken särskilt angett att kommunala 
föreskrifter som meddelats till skydd för olägenheter för människors hälsa inte får 
medföra onödigt tvång för allmänheten eller ”annan obefogad inskränkning” i den 
enskildes frihet.  
 
Vissa föreskrifter kan meddelas både med avseende på skyddet för människors 
hälsa och skyddet för miljön. Detta gäller föreskrifter om enskilda 
avloppsanläggningar och värmepumpar.  
Generellt gäller att kommunerna inte behöver utnyttja hela bemyndigandet och 
t.ex. förbjuda innehav av alla de djur som nämns i 40 § första stycket punkten 2 
FMH.  
Kommunerna har dock inte möjlighet att gå utöver bemyndigandet och meddela 
föreskrifter om andra djur än den än de som omfattas av bemyndigandet.  
 
Föreskrifterna ska vara tydliga med vad som gäller och bör kungöras i god tid. 
Föreskrifterna ska kungöras enligt reglerna i kommunallagen (5 kap. 62 § och 6 
kap. 30 §) I 44 § FMH finns vidare bestämmelser som, vid sidan av 
kommunallagen, gäller för kungörandet. Föreskrifterna ska kungöras i länets 
författningssamling. Vidare ska kommunen tillse att föreskrifterna anslås i 
ortstidning samt att tryckta exemplar finns att tillgå för allmänheten. 
 
I Emmaboda kommun finns idag inga lokala föreskrifter gällande hälsoskydd och 
miljö. Bygg- och miljöenheten bedömer att kommunen bör utnyttja den 
möjligheten som finns att införa lokala föreskrifter, vilket kan bidra till en ökad 
tydlighet inom ämnesområdet samt förenkla hantering av ärenden som rör t.ex. 
onödig tomgångskörning och djurhållning i tätort. 
 
Beslutsunderlag 
Förslag till lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön. 
Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön för Emmaboda 
kommun 
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Inledande bestämmelser 
1 § 
Utöver bestämmelserna i miljöbalken (1998:808), förordning (1998:899) om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd gäller följande lokala föreskrifter för att 
skydda människors hälsa och miljön. 
 
Kartor som visar detaljplanelagda områden inom kommunen återfinns på 
kommunens hemsida. 
 
Avloppsanordning och annan toalett än vattentoalett 
2 § 
Det krävs anmälan till bygg- och miljönämnden för att inrätta; 
1.Förmultningstoalett 
2.Förbränningstoalett 
3.Torrtoalett med latrinkompostering eller urinseparering 
 
Djurhållning 
3 § 
Inom område med detaljplan krävs tillstånd av bygg- och miljönämnden för att 
hålla; 
1.Nötkreatur, häst, get, får eller svin 
2.Pälsdjur eller fjäderfä* som inte är sällskapsdjur 
3.Tupp 
4.Orm 
 
*Tillstånd krävs inte för att hålla maximalt 5 hönor. Erforderligt hönshus samt 
hönsgård ska finnas. Foder ska förvaras skadedjurssäkert. Gödsel som uppkommer 
av hönshållningen ska komposteras på tätt underlagalternativt i latrinkompost. 
 
Tomgångskörning 
4 § 
En förbränningsmotor i stillastående motordrivet fordon får hållas igång i högst 1 
minut. Detta gäller inte om: 
1.Om trafikförhållandena föranlett fordonet att stanna exempelvis i trafikkö, 
2.Om motorn hålls igång för att – i den mån det behövs för fordonets 
ändamålsenliga brukande – driva annan anordning (på fordonet) än sådan som 
avser uppvärmning. 
 
Spridning av gödsel 
5 § 
Vid spridning av gödsel, slam eller annan orenlighet inom område med detaljplan, 
gäller följande utöver vad som följer av andra bestämmelser som meddelats av 
Statens Jordbruksverk. Väl brunnen gödsel får dock spridas i ringa omfattning, 
t.ex. inom villatomt. 
 
För att undvika störning ska tidpunkten för spridning anpassas till sådana väder- 
och vindförhållanden som minskar risken för luktolägenheter. 
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Eldning 
6 § 
För skötsel och tillsyn över eldningsanordning för fasta bränslen gäller att 
lufttillförseln ska vara god och att bränslet ska förvaras torrt. Pannan får endast 
eldas med det bränsle som pannan enligt tillverkaren är avsedd för. Saknas 
anvisning får bränslet endast bestå av sådant torrt trä som inte är förorenat. 
 
Den senaste dokumentationen efter genomförd brandskyddskontroll och underhåll 
av eldningsanordningen ska sparas hos ägaren. Detta gäller även i de fall då en 
kontroll är utförd utan anmärkning. 
 
7 § 
Inom område med detaljplan får eldning av torra löv, kvistar och annat torrt 
trädgårdsavfall ske under perioden 1 oktober – 30 april. 
 
Eldning får endast ske av trädgårdsavfall som inte kan utnyttjas för kompostering, 
och om det kan ske utan att olägenhet uppstår i omgivningen, dock aldrig i strid 
med gällande brandföreskrifter. 
 
Ansökan och anmälan 
8 § 
En ansökan eller anmälan till bygg- och miljönämnden ska vara skriftlig och 
uppfylla föreskrivna krav enligt 25 och 46 §§ förordning (1998:899) om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd och 19 kap. 5 § respektive 22 kap. 1 § 
miljöbalken (1998:808). 
 
Sanktioner 
9 § 
I 29 kap. miljöbalken (1998:808) finns straffbestämmelser och i 30 kap. 
miljöbalken samt förordning (2012:259) om miljösanktionsavgifter finns 
bestämmelser om miljösanktionsavgifter. 
 
Dispens 
10 § 
Bygg- och miljönämnden får medge dispens från vad som gäller i dessa 
föreskrifter om det är uppenbart att risk för olägenhet från miljö- och 
hälsoskyddssynpunkt inte föreligger. 
 
Avgifter 
11 § 
Bygg- och miljönämnden får ta ut avgift för prövning av ansökningar om tillstånd 
och dispens, för handläggning av anmälan samt för tillsyn i övrigt enligt dessa 
föreskrifter enligt den taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område 
kommunfullmäktige antagit. 
 
Ikraftträdande 
12 § 
Dessa lokala föreskrifter träder i kraft efter beslut i kommunfullmäktige. 
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Bygg- och miljönämnden beslutade 2019-09-09 § 50 
att anta Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön i 
Emmaboda kommun. 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta Lokala 
föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön i Emmaboda kommun. 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta Lokala föreskrifter för att skydda människors hälsa och miljön i 
Emmaboda kommun 
____ 
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§ 149 Dnr KS/2016:260 
 
Antagande av Kulturmiljöstrategi och Kulturmiljöprogram 
 
Sammanfattning 
Bildningsnämnden har inkommit med förslag på Kulturmiljöstrategi och 
Kulturmiljöprogram. 
Kommunfullmäktige fick 2016-06-13 en föredragning kring arbetet om 
framtagandet av Kulturmiljöstrategi och Kulturmiljöprogram och 2016-09-26 en 
guidad bussresa till kulturmiljöer i Emmaboda kommun. Allt inom revideringen 
av Kulturmiljöprogrammet.  
 
Kulturmiljöstrategi och Kulturmiljöprogram är framarbetat av Emmaboda 
kommuns kulturavdelning.  
 
Bakgrund 
Bygg- och miljönämnden efterlyste år 2011 ett reviderat kulturmiljöprogram.  
Det som togs fram och antogs av Emmaboda kommuns politiker år 1984 upp-
levdes inaktuellt och föråldrat i flera hänseenden. Synen på kulturmiljövård och 
tjänstemännens arbetssätt har förändrats under åren och helt nya behov har 
uppstått som följd av teknikens utveckling.   
 
År 2012 fick Emmaboda kommun möjlighet att som pilotkommun i Kalmar län 
delta i och genomföra en metodstudie för revidering av länets kommuners 
kulturmiljöprogram. Under förstudien formulerades också en kommunspecifik 
kulturmiljöprofil för Emmaboda kommun som i fem huvudteman beskriver och 
speglar delar av kulturarvet som Emmaboda anser sig ha ett särskilt ansvar för.   
 
Med förstudien som underlag beslutade kommunstyrelsen år 2013 att arbetet med 
att revidera kulturmiljöprogrammet skulle fortsätta och beviljade ett öronmärkt 
bidrag på 174 000 kr till arbetet. Därutöver har arbetet med kulturmiljöprogram-
met finansierats med tjänstemäns arbetstimmar på bildningsförvaltningen och 
bygg- och miljöförvaltningen samt av årliga bidrag från länsstyrelsen på totalt 
nästan 1,2 miljon kronor.  
 
Projektet har pågått under åren 2013-2016 och arbetet har till största delen utförts 
av bebyggelseantikvarier från Kalmar läns museum. Det har resulterat i ett 60-tal 
områdesbeskrivningar av kulturmiljöer runt om i kommunen, landsbygd såväl som 
tätorter, samt en inledande text till kulturmiljöprogrammet. En intern styr-grupp 
med politiker och tjänstemän har tagit fram en kulturmiljöstrategi som pekar ut 
inriktningen för det fortsatta kulturmiljöarbetet i Emmaboda kommun. 
 
Kulturmiljöprogrammet och Kulturmiljöstrategin behöver antas politiskt av 
kommunfullmäktige för att vinna laga kraft. 
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Syfte 
Det nya kulturmiljöprogrammet ska bidra till en förbättrad förvaltning av 
kulturmiljöerna i Emmaboda kommun och även till att kulturmiljön används och 
utnyttjas bättre. Det ska underlätta handläggning och beslutsförfarande för 
tjänstemän och politiker i planprocesser och bygglovsärenden. Förhoppningen är 
att det nya kulturmiljöprogrammet även ska kunna stärka kommunens näringsliv 
och attraktionskraft och framför allt bidra till bra livsmiljöer för kommunens 
invånare.  
 
Ärendets beredning 
Kulturhandläggaren har genom åren ansvarat för projektledningen. Projektets 
arbetsgrupp har bestått av tjänstemän från bygg- och miljöförvaltningen och 
bildningsförvaltningen samt bebyggelseantikvarier från Kalmar läns museum.  
 
Som stöd har arbetsgruppen haft diverse referensgrupper bestående av represen-
tanter för politikerkåren samt hembygds- och samhällsföreningar i Emmaboda 
kommun. Referensgrupperna har haft olika sammansättningar under åren 
beroende av vilken del av kommunens kulturmiljöer som har inventerats.  
 
Kalmar läns museum har haft en viktig roll som garant för arbetets professionella 
utförande.  Länsmuseets bebyggelseantikvarier har genomfört fältinventeringar 
och skrivit områdesbeskrivningar. 
 
Kulturavdelningen har lett fyra lokala studiecirklar, genomfört publika 
informationsmöten och kulturmiljödagar i samarbete med lokala föreningar med 
syftet att sprida kunskap om kulturmiljöarbetet till allmänheten.  
 
Våren 2016 informerades runt 3 500 fastighetsägare brevledes om att deras 
fastighet på något sätt berördes av kulturmiljöprogrammet. 
 
Styrgruppen för kulturmiljöstrategiarbetet har bestått av totalt femton tjänstemän 
och politiker från kommunstyrelsen, bygg- och miljönämnden, bildningsnämnden 
och teknik- och fritidsnämnden.  
 
Under 2016 har en utbildningsdag och en bussresa till kulturmiljöer i kommunen 
genomförts för kommunfullmäktige inom projektet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ett nytt kulturmiljöprogram för Emmaboda kommun har arbetats fram under åren 
2012-2016 med ekonomiskt bidrag från Länsstyrelsen i Kalmar län. 
Kulturmiljöprogrammet består av ett 60-tal områdesbeskrivningar av kultur-
miljöer i kommunen, en inledande text samt en kulturmiljöstrategi. 
Kulturmiljöprogrammet är klart att antas av kommunfullmäktige.  
 
Bildningsnämnden beslutade 2017-03-16 § 19  
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anta 
kulturmiljöprogrammet med områdesbeskrivningar och kulturmiljöstrategin enligt  
förslag. 
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Beslutsunderlag 
Kulturmiljöstrategi 2017-2020, inledande text till kulturmiljöprogrammet och 
områdesbeskrivningar. 
https://www.emmaboda.se/uppleva--
gora/gora/kultur/kulturarv/kulturmiljovard/kulturmiljoprogram/omradesbeskrivnin
gar.html 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förlag till Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta kulturmiljöprogrammet med områdesbeskrivningar och 
kulturmiljöstrategin enligt  förslag. 
____ 
 
Yrkanden 
Johan Jonsson (C) yrkar återremis ärendet inklusive alla bilagor med motiveringen 
att att det finns många språkliga fel  

• Kulturmiljöprogrammet: sakfel i områdesbeskrivningarna 
• Strategin: bör ändras på flertalet punkter,  
• Det bör utredas hur ett eventuellt beslut kommer påverka den enskilde 

fastighetsägaren 
 
Bo Eddie Rossbol (S) yrkar återremis med motiveringen att underlag innehåller 
korrekturfel och sakfel. Efterfrågar även konsekvensanalys för det arbete som ska 
göras enligt underlagen. 
 
Göran Andersson (C) yrkar bifall till yrkanden om återremiss. 
 
Sten-Olof Johansson (M) framför att den politiska gruppen som varit med i 
framtagandet har enbart arbetat med strategin. Vidare framförs att om det blir 
beslut om återremiss är det viktigt med mer och tydligare beskrivning om 
informationsplikten från kommunen till fastighetsägare så så att det tydligt 
framgår vad detta innebär att äga berörd fastighet. 
 
Dan Bondesson (S) yrkar återremiss med motiveringen att den juridiska delen 
måste förtydligas för att förstås.  
 
Gull-Britt Hellborg (KD) yrkar bifall till Dan Bondesson (S) yrkande. 
 
Ingen propositionsordning görs då en enig Kommunstyrelse godkänner beslut om 
återremiss med motivering att underlagen innehåller korrekturfel, sakfel att 
underlagen måste kompletteras med konsekvensanalys gällande vad underlagen 
kommer påverka kommun och den enskilde fastighetsägaren och att det ska 
kompletteras med tydligare beskrivning om informationsplikten från kommunen 
till fastighetsägare så att det tydligt framgår vad detta innebär att äga berörd 

https://www.emmaboda.se/uppleva--gora/gora/kultur/kulturarv/kulturmiljovard/kulturmiljoprogram/omradesbeskrivningar.html
https://www.emmaboda.se/uppleva--gora/gora/kultur/kulturarv/kulturmiljovard/kulturmiljoprogram/omradesbeskrivningar.html
https://www.emmaboda.se/uppleva--gora/gora/kultur/kulturarv/kulturmiljovard/kulturmiljoprogram/omradesbeskrivningar.html
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fastighet. 
____ 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att återremittera ärendet med motiveringen att underlagen innehåller korrekturfel, 
sakfel 
att underlagen måste kompletteras med konsekvensanalys gällande vad 
underlagen kommer påverka kommun och den enskilde fastighetsägaren 
att det ska kompletteras med tydligare beskrivning om informationsplikten från 
kommunen till fastighetsägare så att det tydligt framgår vad detta innebär att äga 
berörd fastighet. 
 
Bildningsnämnden beslutade 2019-05-16 § 58 
att ta detta återremissvar som sitt eget 
att med upphävande av bildningsnämndens beslut 2017-03-16 § 19 överlämna 
kulturmiljöprogrammet till kommunstyrelsen för vidare hantering 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att framtagande av 
ny kulturmiljöstrategi med visioner och mål för kommunens 
kulturmiljöarbete inklusive en åtgärdsplan uppdras åt bygg och miljönämnden 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta programmet så som ett arbetsmaterial och översänder det till Bygg- och 
miljöavdelningen. 
____ 
 
Yrkanden vid Kommunstyrelsen 2019-10-08 
Johan Jonsson (C) yrkar att anta Kulturmiljöstrategi och kulturmiljöprogrammet 
så som ett kunskapshöjande arbetsmaterial och översända det till Bygg- och 
miljöavdelningen.  
 
Bo Eddie Rossbol (BA) yrkar bifall Johan Jonssons (C) yrkande. 
____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att anta Kulturmiljöstrategi och kulturmiljöprogrammet så som ett 
kunskapshöjande arbetsmaterial och översända det till Bygg- och 
miljöavdelningen.  
____ 
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§ 150 Dnr KS/2019:10 
 
Meddelanden 
M1 protokoll från kommunförbundets styrelsemöte 28 augusti 
M2 Beslut överklagande av Länsstyrelsen i Kalmar läns beslut i frågan om 
detaljplan för Vraken 1 
____ 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att anteckna meddelanden till protokollet. 
____ 
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§ 151 KS/2019:355 
 
Årlig utbetalning av partistöd 2020  
 
Sammanfattning  
Kommunfullmäktige beslutade 2015-12-14 § 128 om regler för kommunalt 
partistöd i Emmaboda kommun och om revidering av reglerna 2016-06-13 § 68.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2018-11-26 § 162 
att för år 2019 fastställa det kommunala partistödet till totalt 361 998 kronor  
att för år 2019 betalas det kommunala partistödet ut under januari månad.  
När det gäller anslaget 2019 för partistödet så fördelades det på följande 
budgetpost:  
Ett grundbelopp/grundbidrag på 10 000 kronor per år betalas ut till varje parti som 
innehar minst ett tillsatt mandat aktuell mandatperiod och att resterande del av 
kommunfullmäktige beslutad summa för partistöd fördelas proportionellt efter 
antalet tillsatta mandat.  
I reglementet för partistöd står att Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 
december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter 
redovisningsperiodens utgång. För att få en bättre hantering föreslås att inlämning 
ska göras senast 5 månader efter redovisningsperiodens utgång. Att ha inlämning 
under en sommarmånad är inte att föredra.  
Kommunfullmäktiges presidium har granskat inkomna redovisningar.  
 
Beslutsunderlag  
Regler för kommunalt partistöd i Emmaboda kommun  
____  
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige  
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR  
 
att för år 2020 fastställa det kommunala partistödet till totalt 361 998 kronor  
 
att för år 2020 betalas det kommunala partistödet ut under januari månad.  
Besluten överensstämmer med Regler för redovisning av kommunalt partistöd i 
Emmaboda kommun antagna 2016-06-13 § 68.  
____ 
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§ 152 Dnr KS/2019:354 
 
Förvärv av fastigheten Emmaboda Tulpanen 18 och 20-21 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommun har ställt frågan till KNPP Förvaltning AB om eventuellt köp 
av fastigheterna Tulpanen 18 och 20-21, Hantverkargatan 16 i Emmaboda. 
Kommunchef, tekniskchef och ekonomichef har fått i uppdrag att ta fram 
beslutsunderlag för ställningstagande till eventuellt förvärv. 
 
Tulpanen 18 med adress Storgatan 15 och 17 samt Hantverkargatan 16 i 
Emmaboda. Total landareal är 3 648 kvm med  2887 kvm byggnadsyta. 
Byggnadsytan fördelar sig på 2024 kvm på plan 1 och 863 kvm på plan 2. 
Byggnaden är uppförd i början av 90-talet av Landstinget. Byggnaden är utrustad 
med hiss. Kommunen hyr lokaler för SFI på 472 kvm fr o m 1 nov 2017.  
Tulpanen 20-21 med adress Hantverkaregatan 18 i Emmaboda. Denna fastighet är 
obebyggd på 1 424 kvm. Tidigare har det funnits ett bostadshus, som numera är 
rivet. Fastigheten används för parkering, i första hand till besökare på Tulpanen 
18. 
 
En genomgång av fastigheten har gjorts av tekniska förvaltningen. En 
behovsinventering har gjorts av lokalerna från bildnings- och socialförvaltningens 
sida. 
 
Socialnämnden brottas med allt högre kostnader för placeringar av personer med 
beroendeproblematik. För en vuxen med beroendeproblematik ligger 
dygnskostnaden lite över 2.000 kr/dygn och vid LVM och placering på SiS 4.400 
kr/dygn. Vid en dygnskostnad på 2.150 kr innebär det 785 tkr för ett år. Vid 
tvångsvård enl LVM blir det 1.606 tkr för ett år. Vid LVM är vårdtiden 6 
månader. Socialnämndens ambition är att utveckla hemmaplanslösningar för att så 
långt som möjligt motverka placeringar.  
 
Kompetensen hos vår personal har successivt ökat och vi kan erbjuda bra och 
effektiv behandling och omsorg på hemmaplan. Till viss del har detta skett med de 
resurser och förutsättningar som finns.  
 
Genom att kunna erbjuda en lättillgänglig öppenvård där människor enkelt och 
snabbt får hjälp med sina svårigheter och problem på hemmaplan kan vi motverka 
placeringar. För att detta ska vara möjligt behövs andra ändamålsenliga 
lättillgängliga lokaler.  
 
Integrationsenhetens administration har sina kontorslokaler i en av glasverkets 
baracker. Dessa kontorslokaler är undermåliga och utgör ett stort 
arbetsmiljöproblem för personalen. Lokalerna är inte heller anpassade till 
verksamheten då det är väldigt lyhört mellan rummen och ut mot korridor. Det är 
olämpligt då verksamheten har sekretess i sin verksamhet. Även ur 
säkerhetssynpunkt är bristerna stora.  
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Flyktingverksamheten är väldigt svår att planera inför framtiden utifrån att allt 
beror på hur många flyktingar som kommer till Emmaboda kommun. I 
integrationsenhetens administration ingår flyktingmottagning av familjer och 
vuxna, socialsekreterare för ensamkommande barn och ungdomar samt 
administratör och verksamhetschef.  
Även om vi inte vet hur omfattande den framtida flyktingmottagningen kommer 
att vara över tid så är det denna del av flyktingverksamhet som kommer finnas 
kvar, kanske inte i samma omfattning. I dagsläget tar vi främst emot 
anhöriginvandring.  
 
Socialnämnden kommer avveckla stödboendet i Bussamåla. Hur snabbt det 
kommer att ske beror på om det finns möjlighet att få tag i annat boende såsom 
egna lägenheter till ungdomarna. När vi kommit så långt i denna avveckling av 
Bussamåla att vi inte är i behov av personal permanent i Bussamåla är planen att 
inrätta ett mobilt team på 3-4 personal.  
Det mobila teamet kan om utrymme finns utgå från samma lokal som 
integrationsenhetens administration.  
Från höstterminen 2019 sker en tydlig förändring som påverkar 
bildningsnämndens verksamheter. Den stora barnkullen födda 2013 gick från 
förskolan till förskoleklass. Detta är inledningen på en förändring där prognosen 
pekar på att antalet förskolebarn nu kommer att minska under kommande tio åren.  
De större barnkullarna födda framför allt 2013 och 2015 kommer dock nu att 
vandra genom skolsystemet. Från att 2018 varit cirka 1 000 elever i grundskolan 
kommer det från 2021 vara stabilt över 1 100 elever.  
Dessa förändringar av antalet barn och elevantal kommer att  ställa  krav på  
skolans  lokalförsörjning. Exempelvis  har  Bjurbäcksskolan 7- 9 det redan i dag 
trångt och prognosen pekar på att elevantalet kommer öka.  
Från att haft ett elevantal på runt 300 per läsår kommer man framgent att ha i  
medeltal cirka 350 elever.  
Något läsår pekar prognosen på knappt 400 elever. Det är för kommunen positivt 
och roligt med många barn men kraven på lokalförsörjningen har varit stor och 
kommer att öka än mer de kommande åren. 
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Översiktliga ekonomiska effekter 
Drift, tkr     Investering, tkr     
Löpande drift 356    - Inköp   12 500  
Vaktmästare 200    - Verksamhetsanpassning   3 000  
Lokalvård 354    - Lagfart   187  
Minskade lokalhyror -713         

Avskrivning 475       15 687  
Ränta 22         
Intäkter hyra, Revisionsbyrå -50         
Intäkter hyra, Astrakanen -500         

  144         
*) Genomsnittlig avskrivning, 33 år          

 
Kommunens likviditet klarar inte att finansiera investeringen. Nyupplåning 
behöver göras med 15,5 mkr.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Tulpanen 
Köpekontrakt 
 
Yrkanden 
Johan Jonsson (C), Jenny Rydberg (C), Sten-Olof Johansson (M), Leif Karlsson 
(M), Bo Eddie Rossbol (BA), Gull-Britt Hellborg (KD), Martin Henriksson (SD), 
Maria Ixcot Nilsson (S), Per Adolfsson (S), Annika Karlsson (S), Jarkko Pekkala 
(S), Kickie Norrby (S) och Simon Petersson (S) yrkar bifall för 
Kommunstyrelseberedningens förslag till beslut. 
____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att förvärva fastigheterna Emmaboda Tulpanen 18 och 20-21 enligt köpekontrakt, 
daterad 2019-10-08. 
 
att avsätta 15,7 mkr i investeringsbudget 2019.  
 
att kommunstyrelsen under år 2019 har rätt att nyupplåna, öka kommunens 
skulder med totalt 15,5 mkr 
 
att teknik och fritidsnämndens driftbudget 2020 tillförs 144 tkr. 
____ 
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§ 153 Dnr KS/2019:6 
 
Motioner och Medborgarförslag - balansrapporter  
 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning skall en balansrapport över motioner 
och medborgarförslagen som inte slutförts redovisas vid kommunfullmäktige 
En ny förteckning över ej slutligt behandlade motioner och medborgarförslag har 
sammanställts.  
Vidare finns redovisning om beredningsläget för motioner och medborgarförslag 
äldre än ett år.  
 
Antal inkomna Medborgarförslag 2013 till och med 2018-09-14 
2013: 16 st. Alla besvarade. 
 
2014: 17 st. Alla besvarade. 
 
2015: 10 st.  Alla besvarade. 
 
2016: 12 st. Ett medborgarförslag, Dnr KS/2016:418, innehåller uppdrag 

från kommunfullmäktige 2017-12-18 § 141 till Tekniska 
kontoret  
att tillsammans med Bildningsförvaltningen utforma det 
slutgiltiga ombyggnadsbehovet för bibliotekets verksamhet, 
att tillsammans med Bildningsförvaltningen och kommunens 
säkerhetsansvarige diskutera vidare och utvärderas kring 
säkerhetsaspekten vid gamla Boda skola,  
att Teknik- och fritidsnämnden får i uppdrag att iordningställa 
skolområdet i Boda glasbruk. 

 
2017: 12 st. Alla besvarade. 

Dnr KS/2017:194 innehåller uppdrag från 
kommunfullmäktige till KS § 36 
Dnr KS/2017:532 innehåller uppdrag från 
kommunfullmäktige till Kommunchef § 87 
1 medborgarförslag makulerat av insändaren. 

 
2018: 6 st. 2 Ej besvarade. Finns tid att besvara inom ett år. 

Dnr KS/2018:32 innehåller uppdrag från kommunfullmäktige 
2018-06-18 § 71 till Bildningschefen 
att ta fram underlag för kostnaden som underlag vid 
budgethanteringen. 
att förslaget hanteras vidare i kommande budgethantering. 
Dnr KS/2018:134 innehåller uppdrag från 
kommunfullmäktige 2018-06-18 § 68 till Teknik- och 
fritidsnämnd  
att verkställa förslagen enligt förslagen. 

2019: 3 st. 2 Ej besvarade. Finns tid att besvara inom ett år. 
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____ 
 
Kommunstyrelseberedningens förslag till Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsens förslag till Kommunfullmäktige 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE BESLUTAR 
 
att med kännedom lägga balansrapporten till handlingarna. 
____ 
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§ 154 Dnr KS/2019:212 
 
Anställningsstopp  
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-05-27 §64 om införandet av 
anställningsstopp med anledning av det rådande ekonomiska läget.  
Anställningsstoppet har haft avsedd effekt och efterlevs så som avsågs i beslutet. 
För att förenkla och effektivisera hanteringen av det införda anställningsstoppet 
föreslår Kommunstyrelsens personalutskott KSPU att beslutsrätten i 
anställningsstoppet delegeras till respektive Förvaltningschef vad avser tillsättning 
av vikariat samt återbesättning av tjänster. 
 
Kommunstyrelsens personalutskott beslutade 2019-10-08 § 26 föreslå 
Kommunstyrelsen 
att beslutsrätten i anställningsstoppet delegeras till respektive Förvaltningschef 
vad avser tillsättning av vikariat samt återbesättning av tjänster 
 
att i övrigt gäller vad som beslutats vid kommunfullmäktige 2019-05-27 §64. 
 
Beslutsunderlag  
KSPU 2019-10-08 § 26 
____ 
 
Kommunstyrelsens personalutskott beslutar föreslå Kommunstyrelsen 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att beslutsrätten i anställningsstoppet delegeras till respektive Förvaltningschef 
vad avser tillsättning av vikariat samt återbesättning av tjänster 
 
att i övrigt gäller vad som beslutats vid kommunfullmäktige 2019-05-27 §64. 
____ 
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